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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 24. november 
2010 stillet følgende spørgsmål nr. 77 (Alm. del) som hermed besvares. 

Spørgsmål 77:

”Vil ministeren i forlængelse af forelæggelsen af dagsordenen for rådsmøde (landbrug 
og fiskeri) den 29.- 30. november 2010 i udvalget den 24. november 2010 oplyse, om 
høringssvar og indsigelser fra organisationer som Greenpeace og WWF ikke tages 
alvorligt af regeringen, jf. samlenotatets pkt. 1 (FLF alm. del - bilag 60)?”

Svar:

Høringssvar og indsigelser tages meget alvorligt af regeringen, herunder høringssvar og 
indsigelser fra organisationer som Greenpeace og WWF.

De pågældende to organisationer er medlemmer af §5-udvalget (EU-fiskeriudvalget, 
som er nedsat i henhold til §5 i fiskeriloven), der rådgiver fødevareministeren om  
stillingtagen til EU’s fiskeripolitik og om udarbejdelse af de regler, der er nødvendige 
for gennemførelsen af denne.  

Høringssvar fra udvalget indgår altid i regeringens overvejelser om og endelig 
stillingtagen til konkrete forslag til lovgivning på EU-fiskeriområdet. 

I relation til den konkrete sag om Kommissionens forslag til TAC/kvoter for 
dybhavsarter for 2011 og 2012 fortsætter Kommissionen den hidtidige linje, hvor 
forslaget følger videnskabelig rådgivning fra ICES (Det Internationale 
Havundersøgelsesråd) og STECF (Den Videnskabelige, Tekniske og Økonomiske 
Komité for Fiskeri). Det indebærer en gradvis tilpasning af fiskerimulighederne. Med 

Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri 2010-11
FLF alm. del Svar på Spørgsmål 77
Offentligt



2

det foreliggende forslag fra Kommissionen er fiskerimulighederne i overensstemmelse 
med den videnskabelige rådgivning. Derfor kan regeringen støtte forslaget.

Den videnskabelige rådgivning fra ICES og STECF anbefaler fiskeriindsatsbegræns-
ning som det bedste middel til forvaltning af dybhavsfiskeriet og til at undgå discard. 
Kommissionen arbejder således også netop nu på nye regler for adgangen til 
dybhavsfiskeri, som begrænser fiskeriindsatsen pr. fiskeritype/gren. 

Der er et anerkendt problem med discard i fiskeriet efter dybhavsbestande. Med henblik 
på at løse dette problem støtter regeringen Kommissionens skærpede tiltag vedrørende 
fiskeriindsatsregulering af fiskerier i områder med dybhavsarter. Ligeledes er Kommis-
sionens bestræbelser på at udpege beskyttelsesområder vigtige. Endelig støtter regerin-
gen et øget fokus på udvikling af selektive redskaber. 
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